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Leto 45 Ravne na Koroškem, avgusta 2008 št. 8

SŽ-OPREMA RAVNE

Vse več lastnega znanja v projektih 
tehnološke opreme

V podjetju  Oprema Ravne kljub poletju ni občutiti počitniške ležernosti, am pak prevladuje  
živahen delovni utrip , je  povedal d irektor Darko Jevšnikar. Trenutno poteka delo pri več 
velikih pro jektih . Posebnost projektov tehnološke oprem e je , da zdaj v podjetju  zan je  tudi 
sami izdelajo e lektro  pro jekte, m edtem  ko so jih  v preteklosti naročali pri zunanjih  
izvajalcih.
Aktivnem u tržen ju  izdelkov v Opremi Ravne vseskozi posvečajo veliko pozornost, 23. 
septem bra pa bodo kupce pnevm atskega program a ponovno povabili na t. i. hišni sejem .

Z ak lju č n a  d e la  na lin iji za k r iv lje n je  ušes v zm e tn ih  lis tov
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R o b o t iz a c i ja  i z d e lo v a n ja  ušes  na  
vzm etn ih  listih

V montaži imajo v Opremi Ravne robote in 
centrirne priprave, namenjene za manipulacijo na 
liniji za izdelovanje ušes na vzmetnih listih. 
Naročnik je  belgijsko podjetje. Celoten proces 
programiranja robotov je  razvit v Opremi Ravne.

Paletn i transportn i s istem  za va lja rn o  
a lu m in ija

Pri nemškem kupcu je  že paletni transportni 
sistem za valjarno aluminija. To je  prva tovrstna 
linija za transport kolutov alum inijeve pločevine 
oziroma folije, narejena v Opremi Ravne. Pa ne 
le to. »Gre za nadgradnjo sodelovanja z 
dolgoletnim poslovnim partnerjem , saj smo vso 
k o n s tru k c ijs k o  d o k u m e n ta c ijo  izd e la li v 
podjetju,« je  poudaril d irektor Darko Jevšnikar.

Linija za v a l ja n je

S francoskim proizvajalcem vzmeti je  podjetje 
februarja letos sklenilo pogodbo o dobavi celotne 
linije za valjanje. Unijo sestavljajo: stroj za 
valjanje vzmetnih listov, stro j za prebijanje 
središčnih lukenj na listih, stiskalnice za 
obdelovanje koncev vzmetnih listov te r različni 
manipulatorji za posluževanje celotne linije. 
»Projekt je  zaradi konstrukcije in tudi izdelave 
zelo zahteven in obsežen, dobavni rok pa kratek, 
saj moramo celotno lin ijo postaviti in dati v 
obratovanje v Franciji že januarja 2009,« je  
pojasnil direktor.

Del lin ije  za  v a lja n je  in o b d e lavo  v z m e tn ih  lis tov

S istem  za tra n s p o rt a lu m in ije v ih  zv itk o v  za 
n em ško  v a lja rn o

Ravnalna stiskalnica

Stiskalnico za rotacijsko ravnanje tračnic je  
avstrijski kupec dobil že konec leta, preostalo 
opremo pa še letos v začetku poletja.

Prototip  novega v r ta ln e g a  k lad iva MFD  
80

Zaključuje se tudi izdelava prototipa novega 
vrtalnega kladiva MFD 80, ki sicer poteka v 
sodelovanju z avstralskim partnerjem.
Cilj je  razviti lažje in učinkovito vrtalno kladivo, ki 
povzroča manj hrupa (ima boljšo protihrupno 
zaščito) in je  prijaznejše tudi za uporabnika 
(an tiv ib rac ijsk i roča ji). »Pri razvoju smo 
upoštevali tudi izmenljivost večine delov s 
kladivom MFD 90, kar za kupca pomeni lažje 
vzdrževanje, za proizvodnjo pa poenotenje 
serij,« je  prednosti novega izdelka opisal 
d irektor Jevšnikar, ki po končanju prototipov 
napoveduje testiranja, morebitne spremembe 
in proizvodnjo prve serije. Z izpopolnjenimi 
vrtaln im i kladivi nameravajo v Opremi Ravne 
osvojiti tudi nove trge.
Za arm enskega kupca pa že izde lu je jo  
pnevmatska kladiva, ki jih  bodo dobavili v 
tre tjem  četrtle tju , potem ko so v začetku leta že 
odpremili prvo pošiljko dokaj velikega naročila.

Skica s tro ja  za ra v n a n je  tra čn ic
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POGOVOR Z DIREKTORJEM DUŠANOM STRMČNIKOM

Prisilna poravnava nad Stroji potrjena

D i r e k t o r  
D u š a n  
S t r m č n ik :
» Z a
p r ih o d n o s t  
se nam  v 
S t r o j ih  ni 
treba  ba ti, 
s p r e m e n it i  
pa m oram o 
o d n o s  do  
dela.«

» K ako  je  potekal narok  za prisilno  
p oravnavo?«
»Prisotnih je  bilo deset večjih upnikov, drugi pa so 
glasovnice poslali po pošti. Nad njihovim 
odzivom sem bil, glede na počitniški čas, zelo 
pozitivno presenečen. Od 160 upnikov, ki so 
prijavili terja tve, smo dobili okoli sto glasovnic, 
od katerih je  desetina nasprotovala prisilni 
poravnavi. Vse preostale glasovnice so bile za 
prisilno poravnavo. Izglasovalo jo  je  več kot 79 
odstotkov glasov upnikov, pri čemer naj 
poudarim, da je  vrednost glasov odvisna od 
višine terjatve.«

»Pris ilna  poravnava  je  p o tr je n a , če se z 
njo s tr in ja  6 0  odsto tkov  glasov. V 
p r im e ru  S t ro je v  je  d o b i la  v is o k o  
p o d p o r o  u p n i k o v ;  č e m u  t o  
prip isu je te?«
»V podjetju smo bili zadovoljni s podporo 
upnikov. To je  vsekakor odraz naših stikov z 
večino dobaviteljev. Z njim i smo se pogovorili in 
jim  razložili naše strategije in opisovali 
spremembe, ki so po mojem mnenju dovolj 
velike, da lahko govorimo o Strojih kot o novi 
družbi.
Najpomembnejši spremembi, ki sta že znani, saj 
sta se zgodili že pred narokom, sta: stoodstotna 
sprem em ba las tn iš tva  in v kadrovskem  
prestrukturiranju zamenjava najožjega vodstva. 
Nov je  direktor družbe, pri nekaterih funkcijah, ki 
so v podjetju prešibke - pri tem mislim predvsem 
na organizacijo prodaje, nabave, finance in 
optim iranje proizvodnje - ,  pa nam pomaga ekipa 
strokovnjakov iz ljubljanskega Litostroja.«

» V  p r i s i l n o  p o r a v n a v o  j e  b i lo  
p rijav ljen ih  za okoli 10 m ili jonov  evrov  
te r ja te v ,  upniki j ih  bodo pre je li  štiri 
m ilijone . Po kakšnem  k ljuču?«

Na O krožn em  sodišču v S lovenj Gradcu  
je  bil 30 . ju l i ja  narok za prisilno  
poravnavo  nad p o d je t jem  S tro ji.  Upniki 
so jo  potrd ili s p reprič lj ivo  večino  
glasov. O podrobnostih  naroka  in 
izg lasovane prisilne p oravnave  te r  o 
te m , kaj to  pom eni za pod je t je ,  sem se 
pogovarja la  z d ire k to r je m  Dušanom  
S trm čnikom .

»Upnikom , ki svo jih  te r ja te v  niso im eli 
zavarovanih s katerim od finančnih instrumentov, 
bomo izplačali 20 odstotkov dolga, in sicer 
najpozneje v letu dni po pravnomočnosti sklepa o 
prisilni poravnavi. Sklep je  bil pravnomočen osmi 
dan po naroku, tore j 7. avgusta.
Če bomo v prihodnje poslovali tako, da bomo 
ustvarili presežek denarnih sredstev, bomo 
dobavite ljem , tud i tis tim , ki niso poslali 
glasovnice, poplačali svojo obveznost iz prisilne 
poravnave. V nasprotnem primeru bo potrebna 
dokapitalizacija 'matere'.
Banke, ki so svoje te rja tve zaščitile s finančnimi 
instrum enti, pa so upravičene do njihovega 
vračila v celoti, in sicer najpozneje v petih letih.«

»Ali je  im elo  p o d je t je  obveznosti tudi  
do zaposlen ih?«
»Podjetje delavcem ni nikoli nič dolgovalo, edino, 
kar nam ni uspelo doslej, je  izplačilo drugega dela 
regresa za letos. Če bomo izpeljali še nekaj 
projektov, bo izplačan ob plači avgusta.«

» P re s tru k tu r ira n je  v p o d je tju  se je  v 
pretek lih  mesecih že začelo, ka j bo še 
sledilo?«
»V skladu z načrtom finančne reorganizacije 
im am o za izvedbo  p re o s ta lih  u k re p o v  
p re s tru k tu rira n ja  še šest mesecev časa. 
Predvidoma bomo odpustili še okoli deset 
režijskih delavcev, vendar se bomo z vsakim 
posam eznikom  dogova rja li o m oreb itnem  
nadaljnjem sodelovanju, a na drugem področju, 
kot je  bilo do sedaj. Načrtujemo tudi 25 t. i. 
notranjih prerazporeditev, ki bodo omogočale 
izvajanje nove organizacije.«

» P o d je t je  se na eni strani to re j  sooča s 
p re s e ž k i  v t .  i. r e ž i j i  in o d h o d i  
proizvodnih  de lavcev na drugi stran i.
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Kako rešu je te  ta  prob lem ?«
»V zadnjih mesecih nas je  zapustilo 13 
sodelavcev, od tega 10 proizvodnih, zelo 
izkušenih. Odliv se je  sicer zdaj zaustavil, a pri 70 
zaposlenih v proizvodnji je  to ogromna številka.
V podjetju, kjer zdaj dela okoli 120 zaposlenih, 
imamo enake težave kot večina slovenskih 
podjetij: težko najdemo ustrezne domače kadre. 
Zato smo v proizvodnji zaposlili kar precej tu jih  
delavcev, Srbov. Pri nas jih  dela okoli 25, kar je  
okrog 20 odstotkov vseh sodelavcev ali skoraj 40 
odstotkov zaposlenih v proizvodnji.
Medtem ko smo uspeli zelo hitro organizirati 
triizmensko delo na strojih, tudi v montaži po 
potrebi delajo v dveh izmenah. Zaradi odhoda 
zelo izkušenih sodelavcev so preostali močno 
obremenjeni, predvsem z montažo in s servisi na 
terenu. Naš cilj je , da čim prej izučimo dodatne 
sodelavce, ki bodo razbremenili monterje.
Podjetje je  vseskozi skrbelo tudi za štipendiranje. 
Im am o pet š tipend is tov , p ravka r pa se 
dogovarjamo, da se nam pridruži naš štipendist, 
k ije  končal študij strojništva.«

»Je vzduš je  v pod je tju  po končani 
negotovosti, ali bo prisilna poravnava  
potr jena  ali pa se bo s s teča jem  začel 
u r e s n i č e v a t i  č r n i  s c e n a r i j ,  z d a j  
drugačno?«
»Mislim, da je  vzdušje med zaposlenimi zdaj bolj 
pozitivno. Trudim se, da so obveščeni o 
dogajanju, zato sem sklical zbor delavcev že prvi 
dan po naroku. Zdaj imamo leto dni časa, da 
družbo resnično saniramo. Mislim, da se večina 
že zaveda, da je  sanacija odvisna od nas samih, 
da jo  moramo s primerno organizacijo tudi 
izpeljati.«

» Z a ra d i  n e g o to v o s ti  g led e  
prihodnosti so bili do S tro jev  
zadržan i tudi dobav ite lj i  in 
potencialn i naročnik i. Bodo 
posli zda j laže s tekli?«
»Pomemben signal zame, prepričan 
pa sem, da tudi za zaposlene, je  bil, - 
da smo poleg servisov in storitev 
obdelave večjih izdelkov za trg , s 
katerim i smo 'preživeli' zadnja dva 
meseca in tudi finančno vzdrževali tak 
te m p o , ki nam  je  o m o g o č il 
zaključevati projekte, - da smo 
p r id o b ili na ro č ili za dve novi 
stiskalnici, v kar je  veliko ljudi iz 
okolice in tudi naših sodelavcev 
dvomilo. To dokazuje, da je  naš cilj 
ostati proizvajalec preoblikovalnih 
linij.
Dobili smo namreč naročili družbe 
Riko (za ruski trg ) in slovenske 
družbe Lama Dekani. Čeprav še 
urejamo dokumentacijo, v postopku 
prisilne poravnave je  namreč bančne 
garancije težje pridobiti, smo že

začeli s proizvodnjo. Stiskalnici moramo dobaviti 
do konca leta.
Sicer pa imamo ogromno ponudb, iz nerealizacije 
le-teh pa je  očitno, da so vsi čakali na izid naroka. 
Proizvodne zmogljivosti nam omogočajo, da bi 
lahko hkrati izdelovali še eno stiskalnico.«

» P r o i z v o d n ja  s t is k a ln ic  ne m o re  
potekati  brez razvo ja , to re j  zarad i  
c e n t r a l iz a c i je  p o s lo vn ih  fu n k c i j  ni 
ogrožen?«
»Razvojno funkcijo želimo v podjetju vsekakor 
obdržati. Vprašanje je  le, kako močna bo. Zdaj jo  
želimo izboljšati še z nakupom bolj sodobne 
programske opreme.
Ob tem naj omenim še, da smo vpeljali tudi nov 
informacijski sistem Largo družbe Perfect, ki smo 
ga zadnje leto uvajali z velikim i težavami, tudi 
zaradi neznanja. Zdaj bo s timskim  delom in s 
podporo 'matere' zaživel, naš cilj pa je , da z njim 
zajamemo ves informacijski tok v podjetju.«

»K a j bi še žele li sporočiti zaposlen im  in 
tudi oko lju?«
»S skupnim i močmi in v sodelovanju z 
Litostrojem smo ugotovili, da smo strokovno 
dovolj močni, kar zadeva našo proizvodnjo, 
predvsem mehansko obdelavo in razvoj, tako da 
se nam za prihodnost ni treba bati. Spremeniti 
moramo le odnos in sprejeti odgovornost za svoje 
delo.
V šestih mesecih, odkar vodim podjetje, sem 
spoznal sposobnosti in zmožnosti sodelavcev, 
tako da bom lahko zdaj izvedel kadrovsko 
prestrukturiranje do konca.
Ugotavljam tudi, da sem pričakoval veliko večje 
težave, zdaj pa vse poteka laže, kot sem si 
predstavljal.«

A.Č.

N a za d n je  so v S tro jih  izd e la li s tiska ln ico  za G o ren je  iz 
V e le n ja . Posebnost pri te m  p ro je k tu  je  b ila , da so s tiska ln ico  
o d p re m ili v » s u ro v i«  o b lik i in jo  v ce lo ti m o n tira li še le  pri 
kupcu te r  ta k o  p rih ra n ili n e k a j časa. V zro k  za ta k o  o d lo č itev  
je  b ilo  n u jn o  n aro č ilo  2 0 0  š te d iln iko v , ki so jih  m o ra li v 
G oren ju  izd e la ti in o d p re m iti še p red  dopusti.
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PETROL ENERGETIKA

Celovita energetska oskrba v industriji in 
široki potrošnji

Petrol E nergetika , d. o. o., je  z razvo jem  
je k la rs k e  industr i je  v S loveniji dolgoročno  
poslovno povezana. P od jetje , v ka te reg a  sta  
danes združen i nekdan ji  jek la rs k i Energetik i  
Ravne in Š tore, ima sedež na Ravnah na 
Koroškem  in raste  te r  se razv ija  v sm eri  
reg ijskega  ko o rd in a to r ja  v energe tsk i oskrbi z 
različnim i v rs tam i e n erg ije  in s to ritev .

Rast v smeri regijskega koordinatorja v energetski 
oskrbi

V slovenskem prostoru prevzemamo vidno in aktivno vlogo 
pri oskrbi odjemalcev v energetsko intenzivnih panogah ter 
pri oskrbi odjemalcev v geografsko povezanih lokalnih 
skupnostih. Na zaokroženih gospodarskih območjih Ravne 
in Štore nastopamo kot sistemski operater vseh 
distribucijskih omrežij in oskrbujemo približno 80 družb. 
Hkrati izvajamo gospodarsko javno službo sistemskega 
operaterja distribucijskih omrežij zemeljskega plina in 
toplotne energije v občinah Ravne na Koroškem, Prevalje, 
Mežica in Dravograd. S pridobljenima koncesijama na ZGO- 
ju  Ravne (za dobavo in distribucijo pitne vode ter zbiranja, 
odvajanja in čiščenja odpadnih voda) pa vstopamo tudi na 
področje celovitega upravljanja z vodami.

Svojim obstoječim in novim odjemalcem ponujamo 
možnost konkurenčne oskrbe z električno energijo, 
zemeljskim plinom in drugimi energetskim i mediji. Poleg 
proizvodnje in distribucije energetskih medijev trgujem o z 
energenti, izvajamo naložbe s področja industrijske in 
komunalne energetike, izvajamo projekte in tehnično 
svetovanje za povečanje energetske učinkovitosti in tako 
svojim odjemalcem zagotavljamo celovitost v oskrbi z 
energetskimi in okoljskim i storitvam i. Poslovni model 
celovitega upravljanja z energijo in s storitvam i smo med 
vsemi energetskimi podjetji v državi do danes edini 
uspešno implementirali v prakso.

večia energetska učinkovitost

d o lg o ro čno  partnc 
jo  vzd ržn i razv

V

&

C elo v ita  e n e rg e ts k a  in o ko ljsk a  re š ite v  občin

D irekto rica  P etro la Energetike  
Mojca K ert Kos: »Konkurenčna
p re d n o s t P e tro lo v e  e n e rg e ts k e  
d e ja vn o s ti te m e lji na ce lov item  
upravljanju z energijo in okoljem. Z 
u s p o s o b lje n im i in m o tiv ira n im i 
so d e la vc i s led im o  zah tevam  in 
potrebam naših odjemalcev v smeri 
tra jnos tneg a  razvo ja  ene rge tske  
in f ra s tru k tu re  in z a g o ta v lja n ja  
zanesljive oskrbe.«

Petrol Energetika uspešno raste v 
smeri regijskega koordinatorja in 
ponudnika celovite energetske oskrbe 
v javnem sektorju, industriji, na 
gospodarsko zaokroženih območjih in 
geografsko povezanih območjih te r v 
novih poslovnih conah.

Med glavne konkurenčne prednosti, ki 
so p r io r i te ta  našega ra z v o ja , 
vključujem o tra jno sinergijo med 
javn im i in zasebnimi naložbami na 
področju komunalne in energetske 
infrastrukture, podporo pogodbenem 
financiranju in upravljanju z odjemom 
energije na strani porabe.

Energetska in okoljska dejavnost

Med pomembne dejavnosti skupine 
Petrol sodijo tudi projekti s področja 
varovanja okolja, saj so le-ti tesno
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Poslovno okoljo
• liheralizacljn energetskih trgov
• naraščajoči vpliv regulative
• prisotna številna tveganja

I
[izzivi, priložnosti In zahteve za razvoj in utrditev novih poslovnih modelov]

Skupina Petrol - Multi Energy  
Regijski koordinator energetske oskrbe

C e lo v ito  u p r a v lja n je  i  e n e r g i jo  in  s to r itv a m i  
U č in k o v ita  in  p o tr e b a m  o d je m a lc e v  p r i la g o je n ^ -   ̂

e n e r g e ts k a  d r u ž b a  .

/C i l j i :
ce lo v ito s t ponudbe in zanes ljivos t oskrbo

zagotovitev virov 
do lgo ročna  konku renčnos t 

-optimiranie poslovanja 
-učinkovito investiranje 

tra jn o s tn i razvoj In ras t p ro fltab llnos tl 
ii in motivirani sodoinvr.:

Poti za doseganje c iljov
* o rganska rast
* povezovanja s s tra te šk im i partnerji

(horizontalna in vertikalna, 
statusna in pogodbena,...)

* f inanc iran ju  s tro tje  s tran i TPF 
v • javno  zasobno partners tvo  - PPP

\

C elo v ita  en e rg e ts k a  o skrba gospo d arsko  za o k ro že n ih  o bm očij in p oslovn ih  con

povezani z energetsko dejavnostjo. Strateška 
usmeritev skupine je  opravljanje gospodarskih 
javnih služb čiščenja, zbiranja in odvajanja 
odpadnih voda te r oskrba s pitno vodo, ki se na 
podlag i do lgoročn ih  konces ijsk ih  pogodb 
trenutno izvajajo v Mestni občini Murska Sobota, 
Občini Mežica in Občini Ravne na Koroškem. To 
področje je  priložnost za krepitev in širitev naših 
obstoječih energetskih in okoljskih dejavnosti.

Uspešno v m inulem  letu

Leta 2007 smo v Petrolu Energetiki ustvarili 
43,55 milijona EUR čistih prihodkov od prodaje in 
1,43 milijona EUR čistega poslovnega izida.

O k o « s k a
d a jav no e t

voda
zrak

odpadki

P etro lo v i poslovni stebri

Omenjeni rezultati nas opredelju jejo kot peto 
najuspešnejše podjetje v Koroški regiji in so 
dokaz, da v Petrolu Energetiki razvijamo uspešne 
modele poslovanja, pri čem er pozornost 
u sm e rja m o  v z a d o v o ljs tv o  od jem a lcev , 
učinkovito rabo energije in uravnotežen razvoj

energetskih in okoljskih storitev. V načrtu 
poslovanja za leto 2008 predvidevamo 67,3 
m ilijona EUR prihodkov od prodaje, kar izkazuje 
našo pospešeno rast.

Poslovni načrti

Letos načrtujemo rast prihodkov, povezano 
predvsem s povečanim trgovanjem  z zemeljskim 
plinom. Povečala se bodo tud i sredstva, 
namenjena vlaganju v obnovo in razvoj 
energetske infrastrukture, kar je  predpogoj za 
delovanje energetskega trga. Največ bomo 
investirali na področjih gospodarsko zaokroženih 
območij za potrebe celovite in zanesljive 
energetske oskrbe industrijskih odjemalcev in 
tudi v komunalno energetsko infrastrukturo v 
loka ln ih  skupnostih  za potrebe izva jan ja  
gospodarskih javnih služb. S pridobitvijo novih 
koncesij v geografsko povezanih občinah 
načrtujem o širitev dejavnosti na področju 
distribucije zemeljskega plina. Dejavnost celovite 
oskrbe industrijskih odjemalcev bomo razširili 
tudi na vsaj eno od preostalih zaokroženih 
gospodarskih območij v državi. Trajno si bomo še 
naprej prizadevali krepiti svojo vlogo v razvoju 
regijskega koordinatorja oskrbe z energijo in s 
storitvam i s poudarkom na sodelovanju z javnim  
sektorjem, k jer so potenciali tudi tako za 
povečanje učinkovitosti rabe energije kot tudi 
konkurenčnosti naložbene politike in izvajanja 
storitev precejšnji.

Javno-zasebno  p a rtn e rs tv o  na pod roč ju  
energetskih in okoljskih dejavnosti izvajamo tako 
na državni kot tudi na občinski ravni.

Okolju prijazno podjetje

V Petrolu Energetiki si že vrsto let prizadevamo 
poslovati okolju prijazno. Leta 2007 smo pridobili 
okoljsko nagrado za srednja podjetja, ki so jo
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cena dobavljene energije:
stroški nabavljene energije (Geoplin. Elektro. ...), stroski dostopa do omrežja in 
uporabe omrežja (Geoplin, Eles. .. .), trošarina, ekološke takse in druge daiatve

cena dobavljive energije (variabilni del):
-  f(porabe energije in cene energentov)

osnovna cena (fiksni del):
amortizacija
vzdrževanje
stroški financiranja in dobiček izvajalca

konec pogodbe +

osnovna cena:

financ iran je  in dobič
\c\. upravljanja, am o rtizac ije  nep rekin jen i 
izvaja lca, o s ta le  storitve (zavarovanje).

E n erg e tska  o skrba  o b je k to v  v ja v n e m  s e k to rju

podelili časnik Finance, Agencija RS za okolje in 
Ekološki sklad RS. Zavedamo se pomena 
naravnega okolja, zlasti potrebe po njegovem 
varovanju zaradi kakovosti bivanja človeka, in 
ohran itve  narave za p rihodn je  rodove. 
Energetska dejavnost je  tesno povezana z 
varovanjem okolja, zato smo v družbi sprejeli 
okoljsko politiko oziroma sistem ravnanja z 
okoljem kot sestavni del celovitega vodenja 
družbe za doseganje učinkovitosti in napredka ter 
pridobili standarda ISO 9001 in ISO 14001, uvedli 
pa smo tudi sistema ravnanja z živili FIACCP. V 
družbi si prizadevamo opravljati dejavnost s čim 
manjšim i posegi oziroma vplivi na okolje. 
Vzpostavili smo postopke za sprem ljanje ključnih 
param etrov svojega delovanja in z n jim i 
povezanih vp livov na oko lje , z lokaln im i 
skupnostmi in drugimi družbami si prizadevamo 
za sočasno gradnjo komunalne energetske 
infrastrukture, s čimer optim iziramo posege v 
naravno oko lje . O koljska po litika  Petrola 
Energetike pomeni osnovo za tra jno izboljševanje 
okoljskih rezultatov, hkrati pa postavlja visoke 
zahteve glede izpolnjevanja okoljskih standardov 
v vseh poslovnih odnosih in pri izboru poslovnih 
partnerjev.

Učinkovito je  dolgoročno razm išljan je

Naši cilji so usmerjeni v zagotavljanje trajn ih 
sinergijskih učinkov v izvajanju komunalnih, 
energetskih in okoljskih storitev, ki tem eljijo  na 
doseganju prihrankov, povezanih z rastjo obsega 
in števila naših poslovnih dejavnosti v skupini 
Petrol. Že danes kot s istem ski opera ter 
distribucijskega omrežja zemeljskega plina 
skupaj pokrivamo območje več kot 20 lokalnih 
skupnosti. To je  priložnost za krepitev in širitev 
naših obstoječih in novih energetskih in okoljskih

de javnosti. Med n jim i je  še posebej 
pomembna celovita oskrba z vodami, pri 
čemer gre tako za oskrbo s pitno vodo kot tudi 
za zbiranje, odvajanje in čiščenje odplak. 
Zavedamo se, da bo naš dolgoročni tržni 
položaj odvisen od zadovoljstva naših 
odjemalcev, povezanega tudi z aktivnostm i in 
ukrepi za zagotavljanje učinkovite rabe 
energ ije . Vzpodbujali bomo naložbe v 
oko ljske p ro jek te  in p reverili izvedbo 
projektov biomase, sončne (fotovolta ike), 
vetrne in geotermalne energije. Izkoristili 
bomo odločitev industrijskih odjemalcev, da 
energetske dejavnosti izločijo iz svojih 
glavnih dejavnosti oziroma jih  oddajo v 
iz v a ja n je  e n e rg e ts k o  s p e c ia liz ira n im  
p o d je tje m  (o u ts o u rc in g ). S ovpadan je  
energetske, komunalne in okoljske dejavnosti 
pomeni pomembno priložnost za povečanje 
tržnega deleža. Naša prihodnja poslovna 
priložnost in izziv sta krep itev vloge 
regijskega podjetja za celovito oskrbo z 
energijo in s storitvam i, za kar imamo 
ustrezno znanje, izkušnje in motivirane 
zaposlene. Ob dejstvu, da smo danes edino 
tovrstno delujoče podjetje v državi, si bomo 
tudi v prihodnje prizadevali ohraniti svojo 
konkurenčno prednost.

P etro l E n e rg e tik a , d. o. o.
Koroška cesta 14 
Sl 2390 Ravne na Koroškem 
Telefon: 02 870 61 00 
Faks: 02 870 61 06 
www.petrol-energetika.si Energetika



I N F O R M A T I V N I  F U Ž I N A  R št. 8/2008

POROČILA

Kadrovska gibanja 
v juniju

ŠTEVILO ZAPOSLENIH
DRUŽBA 30. 6. 2008

PETROL ENERGETIKA 134
RAVNE 95
ŠTORE 39

TRANSKOR 45
T.K. RAVNE 2

KOROŠKI GASILSKI ZAVOD 14
SLOREST 28
SISTEMSKATEHNIKA 257

SISTEMSKATEHNIKA ARMAS 17
STROJI 118
AKERS VALJI RAVNE 90
SŽ-OPREMA RAVNE 138

FLUKTUACIJA

Sklen itve  de lovnega ra zm e rja

V S istem ski tehn ik i so zaposlili po enega novega 
sodelavca za nedoločen in določen čas, v SŽ-O prem i 
Ravne pa enega novega sodelavca za določen čas.
V Akers Valjih  Ravne im a jo  novega sodelavca za 
nedoločen čas. V drugih družbah ni bilo sprem em b.

P rek in itve  de lovnega ra zm erja

V S tro jih  so zabeležili pet sporazum nih p rek in itev  
pogodb o zaposlitv i, v SŽ-O prem i Ravne pa tr i odhode 
zaradi enakega razloga, iz S istem ske tehn ike  poročajo 
o eni redni odpovedi pogodbe o zaposlitv i invalidu.

Prip is: O bjav ljam o podatke le za družbe, ki še naročajo 
In fo rm a tivn i fužinar.

Po podatkih  kadrovskih  oddelkov p o d je tij povzela A. Č.

Intervencije PGE 
Koroškega 
gasilskega zavoda v 
juliju
Na Z G O -ju : 2. 7. 2008 so poklicn i gasilci črpa li vodo v 
va lja rn i Metala Ravne, 3. 7. 2008 so sodelovali pri 
de lovni nesreči v S ty rii V zm eteh, 9. 7. 2008 so 
sodelovali pri nudenju prve pomoči in prevozu obolelega 
delavca Term om ehanike, 9. 7. 2008 so gasili požar na 
tra n s fo rm a to rju  v Petrolu E nergetik i, 12. 7. 2008 so 
črpali podta lno vodo v va lja rn i Metala Ravne, 12. in 13. 
7. 2008 so po vk lopu ja v lja ln ika  požara pregledali 
poslovne prosto re  Metala Ravne, 14. 7. 2008 so gasili 
požar v S istem ski tehn ik i, 14. 7. 2008 so sodelovali pri 
de lovn i nesreči v S tro jih , 22. 7. 2008 so po vklopu

ja v lja ln ik a  za požar pregledali kovačnico Metala Ravne, 
24. 7. 2008 so sodelovali pri nudenju prve pom oči in 
prevozu obolele de lavke va lja rne  Metala Ravne, 25. 7. 
2008 so sodelovali pri de lovn i nesreči v je k la rn i Metala 
Ravne, 25. 7. 2008 so sodelovali pri de lovn i nesreči v 
S ty rii V zm eteh, 23. 7. 2008 so sodelovali pri nudenju 
prve pomoči in prevozu obolelega delavca kovačnice 
Metala Ravne, 28. 7. 2008 so sodelovali pri de lovni 
nezgodi v je k la rn i Metala Ravne, 31. 7. 2008 so 
sodelovali pri de lovni nezgodi v va lja rn i Metala Ravne.

D ruga pom oč in in te rv e n c ije : 2. 7. 2008 pri požaru v 
indus trijskem  obratu v Dobji vasi, 6. 7. 2008 pri 
p rom etn i nesreči v Pamečah, 15. 7. 2008 pri p rom etn i 
nesreči v  Mežici, 20. 7. 2008 so gasilci skupaj s 
p ros tovo ljn im i d ruštv i gasili požar na Lokovici, 27. 7. 
2008 so skupaj s p ros tovo ljn im i d ru š tv i gasili požar na 
Preškem vrhu .

D irek to r: Roman Lupuh, d ipl. org .-m en.

DRUŽENJE ZAPOSLENIH V PROSTEM ČASU

Piknik sodelavcev 
Strojev
Vodstvo družbe S tro ji, d. o. o., je  tud i le tos om ogočilo 
trad ic iona ln i p ikn ik  za zaposlene. Za brezskrbno 
organ izacijo  je  poskrbela sind ika lna podružnica Skei. 
Piknik sm o im eli v petek, 13. ju n ija , na za to ure jenem  
prosto ru  športnega zavoda. V rem e nam ni bilo 
naklon jeno , a razpoložen je je  bilo k ljub  tem u zelo 
dobro. Udeleženci se zah va lju je jo  vodstvu  družbe.

S indikalna podružnica S tro ji, d. o. o.
Valentin Česnik

Č aka jo č  na okusno  m alico  z žara

In form ativni fužinar, št. 8, avgust 2008. Glasilo družb, 
nastalih iz Železarne Ravne. ISSN: C5000572.
Založnik: Fužinar Ravne, d. o. o., Koroška cesta 14, 
2390 Ravne na Koroškem.
Uredništvo: glavna in odgovorna urednica mag.
Andreja Čibron - Kodrin, lektor Miran Kodrin, prof.
Tel.: (02) 870 6441. Faks: (02) 82 23 013. Elektronski 
naslov: Andreja.Cibron@ metalravne.com.
Prelom in tisk: ZIP center, d. o. o., Koroška cesta 14, 
2390 Ravne na Koroškem. Naklada: 900 izvodov. 
Objavljenih prispevkov ni dovoljeno kakorkoli ponatisniti 
brez pisnega dovoljenja uredništva.
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NOVI TISKI: ZBORNIK ZNANSTVENIH IN 
STROKOVNIH ČLANKOV

Etnologija in regije: 
Koroška
V K njižn ic i G lasn ika S lovenskega e tn o lo škeg a  
d ru štva  je  ko t 4 0 . p u b likac ija  konec le ta  2 0 0 7  izšel 
zb orn ik  E tn o lo g ija  in reg ije : K oroška. V n je m  je  
o b ja v lje n ih  16 re fe ra to v  15 a v to r je v  in av to ric , 
p red s ta v ljen ih  na 2. posvetu  na tem o  e tn o lo g ija  in 
re g ije , ki sta ga konec o kto b ra  2 0 0 6  p rip rav ila  
Koroški p o kra jin sk i m u ze j in S lovensko etno loško  
d ru štvo  (S E D ).

»Posvet na Koroškem je  to re j nada ljevan je začetega in 
kaže na nove sm ernice, ki si jih  je  začrta lo S lovensko 
etnološko društvo  po vstopu v novo tisoč le tje . To so 
sm ernice, ki govorijo  v prid aktua lizac iji društvenega 
dela in spodbuja jo  kolege in kolegice na terenu - v 
posameznih reg ijah k aktivnem u sooblikovanju novih 
reg ionaln ih m eja. Kakšna je  ta vloga, kako pom em bna 
so etnološka spoznanja za postav itev m eja med 
prebiva lstvom  določenega obm očja, koliko smo z našim i 
spoznanji dolžni ozavestiti druge stroke, ki se ukva rja jo  
z reg ionalno po litiko  na S lovenskem , kakšne so 
ku ltu rno-zgodovinske vsebine novih reg ij, katere so 
specifike p rihodn jih  novih reg ij, ki se kažejo v 
vsakdan jem  načinu tam ka jšn jih  ljud i - vse to  in še 
m nogo več so vprašanja, ki ne m ore jo  ostati brez 
odgovorov etnologov in e tno log in j,«  so m isli nekdanje 
predsednice SED dr. B rede Č ebulj Sajko.
Kot sta v uvodu zapisali urednici mag. Karla O der in 
A nja S erec H odžar, ohranjena industrijska  dediščina 
pripovedu je zgodbe o načinu dela in ž iv ljen ja  rudarjev  in 
železarjev; ohranjena ku ltu rna  dediščina v ja vn i in 
zasebni lasti te r številne zbirke zb ira te ljev  pa po trju je jo

K R O N I K A ,  Č A S O P I S  ZA S L O V E N S K O  
KRAJEVNO ZGODOVINO

Iz  z g o d o v i n e  
Koroške
56 . š te v ilka  Časopisa za slovensko k ra je v n o  
zg od o vino , ki jo  izd a ja  Z veza  zg od o vinsk ih  
d ru štev  S loven ije , p rinaša 17 č lankov koroških  in 
d ru gih  a v to r je v  - n eka te ri so iz p ro fesiona ln ih  
razisko va ln ih  in s titu c ij, d rug i pa so pedagogi in 
lju b ite ljs k i zg o d o v in a rji raz isko va lc i -  in naj bi po 
m n en ju  iz d a ja te lja  zm a n jš a li še n eka j belih  lis v 
p o zn avan ju  zg od o vine  naše Koroške.

Kot ugotav lja  dr. Katarina Keber, po rodu Korošica, zdaj 
pa zaposlena na Zgodovinskem  in š titu tu  Milka Kosa ZRC 
S A ZU , je  p r is o tn o s t  K o ro š k e  v s lo v e n s k e m  
zgodovinopis ju redka in bolj naključna kot s istem atična, 
med antičn im  obdobjem  ozirom a zgodn jim  sredn jim  
vekom  na eni s tran i te r obdobjem  med obema 
svetovnim a vojnam a in NOB-jem na drugi s trani, z nekaj 
iz jem am i, ni resnih zgodovinskih raziskav.
Ta m anko zdaj odpravlja  tem atska številka Kronike, 
posvečena današnji slovenski Koroški, predvsem  njeni 
stare jš i zgodovini, nekako do leta 1918. Obravnavana 
tem atika , ki se začenja z zgodovinsko-geografskim  
orisom  Koroške (Š tefan Keber), je  raznolika. Š tud ije  
segajo od srednjeveške gospodarske zgodovine na 
prim eru gospostva Pliberk (dr. Matjaž B izjak), začetkov 
m e s t a  S l o v e n j  G r a d e c  ( d r .  M i h a  K o s i ) ,

pozitiven odnos do dediščine na Koroškem in hkra ti 
predstav lja jo  dobro osnovo ku ltu rnem u tu rizm u , prav 
tako pa ob likovan je različnih poti in cest postaja 
zanim iva in a trak tivna  oblika povezovanja m ateria lne in 
nem ateria lne ku ltu rne  dediščine s kulinarično in 
popotn iško ponudbo.
V dvestostranskem  zborniku del avto rjev, ki se z 
o m e n jeno  te m a tik o  u k v a r ja jo  p ro fe s io na lno  ali 
ljub ite ljsko , so npr. prispevki o Koroški (Ivan  Plevnik: 
Razvojne p rio rite te  Koroške razvojne reg ije  v novem 
regionalnem  razvojnem  planu 2007 - 2013; Marija 
Lah: Koroška - ba rv itos t do lin ), zasebnih zbirkah 
(B r ig ita  R a jš te r: E tno loške  zasebne zb irke  na
Koroškem ), ku ltu rn i dediščin i in tu rizm u  (Tadej 
Pungartn ik: Pomen rudarske dediščine v tu ris tičn i 
ponudbi; B rig ita Rajšter: Cesta mošta ko t tu ris tičn i
p rodukt) in ku ltu rn i dediščini kot iden tite ti reg ije  (Karla 
Oder: Kulturna dediščina Koroške - njen pomen za 
reg ijo ) idr.
Izid zbornika so podprli M in istrstvo za ku ltu ro  RS, 
Občina Ravne na Koroškem in Občina Črna na 
Koroškem.

U re d n ic i A n ja  S e re c  H o d ž a r  in K a rla  O d e r m ed  
p re d s ta v itv ijo  zb o rn ik a  2 3 . a p rila  v K oroški o s re d n ji 
k n jižn ic i d r. Franca S ušn ika  na R avn ah  na K oroškem

um etnostnozgodovinskih š tud ij sakralne dediščine na 
prim erih  srednjeveškega slikarstva v koroških cerkvah 
(m ag. Simona Javornik) in še posebej leških gotskih 
d v o jč ic  (dr. Daša P ahor), a rh e o lo šk ih  raz iskav  
ravenskega gradu (Saša D jura Jelenko), re form acije  in 
p ro tire fo rm acije  v S lovenj Gradcu (M arko Košan), vloge 
plem iške rodbine gro fov Thurn-Valsassina na Koroškem 
(dr. Miha Preinfalk), razvoja prom eta (dr. Eva Holz), 
šolstva (A lo jz P ristavn ik, Franček Lasbaher), zdravstva 
(dr. Katarina Keber) vse do analiz razvoja gospodarstva 
(dr. Jasna Fischer), še posebej industria lizac ije  (A lo jz 
K rivograd), ki je  zlasti zaznam ovala trg  G uštanj v  19. 
s to le tju  (m ag. Karla Oder). Kmečko ž iv ljen je  je  
prikazano na prim eru kron ike Poltnikove km etije  v prvi 
polovici 20. s to le tja  (m ag. Ljuba Dornik Šubelj) in 
visokogorskih  km etij v Topli v 19. s to le tju  (m ag. Alenka 
Kačičnik G abrič).
Kot je  povedala m ag. Karla Oder, predsednica 
Zgodovinskega društva za Koroško, bo prihodn je  leto 
izšio društveno glasilo Koroški zbornik, ki bo prav tako 
napolnilo (po Kebrovi) »levi devžej slovenskega 
zgodovinopisja«.

A. Č.

U re d n ik  K ro n ike  dr. M iha P re in fa lk  in p o bu dn ica  to k ra tn e  
te m a ts k e  š te v ilk e  dr. K a ta rin a  K eb er s ta  » k o ro š k o «  
š te v ilk o  p re d s ta v ila  19 . ju n ija .
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119. JEKLARSKI POHOD

Po strmi poti na 
Begunjščico
Na 1 1 9 . pohod je k la r je v  sm o se o d p rav ili zad n jo  
soboto  v ju n iju , 2 8 . 6. 2 0 0 8 . Ob 5. uri in 3 0  m in u t 
sm o k re n ili z av to b u sn e  p o s ta je  na Ravnah na 
K oroškem  in se p reko  m e jn e g a  preh o da H olm ec  
(b re z  ca rin e  in p o lic ije ) o d p e lja li p ro ti L ju b e lju . Na 
avtob u su  se nas je  zb ra lo  3 7  u d e ležen cev , dva  
p ohodn ika pa s ta  nas p riča ka la  k a r na L ju b e lju . Iz  
ce lovške m eg le  je  rah lo  rosilo , ve n d a r sm o s lu tili, 
da bo nad L ju b e lje m  pos ija lo  sonce. Ob 8 . uri sm o  
p risp eli na L ju b e lj, k je r  so nas p r ija te lji  iz d rug ih  
koncev S lo v en ije  že  č a ka li. P risrčno  s n id e n je  in 
p rim ern o  v re m e  za ta k  pohod sta bili dovo lj za 
spodbuden  z a č e te k  poti p ro ti B egunjščici.

O rganizacijo 119. pohoda so prevzeli vodn ik i iz Lesc 
(Ž ične) in se po tru d ili, da nam prikaže jo ta del Karavank 
v vsej n jegovi lepoti. Izbra li so Begunjščico, pogorje  v 
Karavankah vzhodno od Stola. N a jv iš ji vrh je  Veliki vrh , 
ki z v iš ino 2060 m nudi lep razgled na osredn jo S lovenijo . 
N ekateri Begunjščico im enu je jo  tud i gora sto te rih  grap, 
saj je  prepredena z n jim i. Vrh je  tra v n a t in posut s 
p lan inskim  cve tjem  - v te j id ili se brezskrbno pasejo 
ovce, ki ko t beli in tem n i oblački boga tijo  pokra jino .
Pot smo začeli na parkirišču pod sm učiščem  Zelenica. Sli 
sm o m im o nekdanjega hotela. Pot se je  sprva nekoliko 
vzpenja la , nato pa nas je  pripe lja la  do sten pod 
Begunjščico. Km alu sm o prišli do znam enitega 
Bornovega tune la . Bom  je  bil lastn ik  pašnikov pod 
Begunjščico in si je  dal zgrad iti do p lanšarije  Preval 
b ližn jico , katere pom em ben del je  tune l, ki ga zdaj s 
pridom  uporab ljam o predvsem  plan inci. Pot skozi tunel 
sm o si o la jša li s sve tilkam i, vseeno pa smo m ora li b iti pri 
ho ji pozorni zaradi nizkega stropa. Po prehodu tunela

sm o se znašli v gozdu nad cesto na L jubelj z lepim  
r a z g l e d o m  na m e j n i  p r e h o d  i n o s t a n k e  
koncen trac ijskega taborišča.
Pot se je  obrn ila  desno na jugovzhodna pobočja 
Begunjščice in se rahlo vzpenja la . Sem te r  tja  je  prečila 
ka te ro  od grap, ki pa na te j s tran i niso več tako strm e. 
Kmalu sm o s top ili iz gozda na plan ino Preval. To je  
id ilična p lanšarija  s p lan insko kočo, k je r ne m anjka 
d o b ro t iz p lanša rske  k u h in je . Lep razg led na 
Begunjščico nas je  povsem  prevzel in pol ure počitka je  
h itro  m in ilo . Pogled na s trm o  pot, ki je  bila pred nam i, je  
m arsikoga odvrn il od poti na vrh , pa k ljub  tem u se nas je  
dokaj lepo š tev ilo  pogum no podalo na stezo v s trm ino , 
ki zahteva precej vz tra jn os ti, saj je  bilo pred nam i okoli 
700 m viš inske razlike strm ega vzpona. Z nekaj 
vzpodbude in ob lepem pogledu na preho jeno pot nam 
je  uspelo p rilesti na greben Begunjščice. Megla, ki je  
zakriva la  vrh , nas je  tud i ščitila  pred pekočim  soncem in 
precej o la jša la naporen vzpon. Na vrhu sm o bili po 
dveh urah hoje. S preha jan je  po grebenu je  zahtevalo 
kar nekaj vo lje , saj se g lavn i v rh  noče tako j prikaza ti, in 
je  s k r it skora jda do zadnjega vzpona. A je  zato to liko  več 
zadovo ljs tva ob osvo jitv i v rha . Razgled je  m otila  m egla, 
vendar so bili tre n u tk i, ko se je  odprl pogled na dolino 
pod nam i z naselji vse do Jesenic.
S ledil je  spust p ro ti opevanem u Roblekovem u dom u, 
k je r sm o si privoščili da ljš i počitek. Dom je  na id iličnem  
kra ju  z lepim  pogledom  pro ti S tolu in V rtač i, ki sta bila 
oba zakrita  z grozečo sivino, m edtem  ko sm o mi uživali 
na soncu. Kontrast b liž ine na jv iš jih  v rhov Karavank in 
pod nam i z gozdom  pokritega sredogorja  je  tuka j zelo 
izraz it in vreden obiska. S ledil je  še spust m im o planine 
Planinica p ro ti Domu v Dragi. Tu nas je  čakal avtobus in 
nas odpe lja l pro ti Begun jam , k je r je  bil tud i zaključek 
družen ja.
Na tem  iz letu se nas je  zbra lo 145 udeležencev, in sicer: 
39 z Raven na Koroškem , 61 z Jesenic, 5 iz Lesc, 37 iz 
Š to r in 3 iz Tovila. Nekoliko m anjša udeležba je  bila 
zaradi počitn iškega časa. Preden sm o se razšli, so nas 
Jeseničani razveselili z napoved jo naslednjega iz le ta , ki 
bo zadnjo soboto v avgustu na Malo M ojstrovko.

Jože Apat

P lan inska pot p e lje  skozi B ornov tu n e l Na p lan in i P lan in ica

D raga - po n ap o rn em  vzp o nu  se p rile že  p očitek. Z m a g o s la v je  na vrhu
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R E K R E A T I V N O  K O L E S A R J E N J E  
SODELAVCEV

Akersovi 
»Potepuhi« 
ponovno po 
Pohorju, že petič 
zapovrstjo
Tudi letošnja kolesarska sezona v Akers 
Valjih  Ravne se je  začela z nekaj turam i po 
bližnji okolici Raven na Koroškem, ki so bile 
predpriprava na tradicionalno turo  Pohorje  
2 0 0 8 . To le to  je  b ilo  ju b ile jn o , 5. 
kolesarjenje.

Kot ponavadi je  bilo tudi v soboto, 5. ju lija  2008, 
prečudovito sončno vreme za kolesarjenje, po 
petkovem dežju je  bilo tudi ugodnih 20 stopinj 
Celzija. Z ju tra j smo se zbrali ob 5.30 pred 
gasilskim domom na Ravnah na Koroškem, kjer 
smo na prikolico naložili kolesa in se odpeljali 
proti Pohorju - do zgornje postaje vzpenjače pri 
hotelu Bellvue, od koder se je  začela naša 
avantura po pohorskih gozdovih. Pot nas je  
vodila mimo Ruške koče, k je r je  bil prvi postanek

za obvezno ju tran jo  kavico. Nadaljevali smo po 
markiranih gozdnih pešpoteh, na katerih smo 
srečevali dokaj veliko pohodnikov. Tako smo 
prikolesarili do slapa Šumnik, kjer sta nas že 
čakala Uroš in Simon s spremljevalnim vozilom 
»Patria«. Fanta sta poskrbela za osvežilne napitke 
in vitam ine. Med tem postankom je  naš 
najstarejši član Samo krstil Igorja in Roka, ki sta 
letos prvič kolesarila s Potepuhi. Nato je  sledila 
vožnja na Klopni vrh in naprej do koče na Pesku, 
kjer smo imeli zasluženo kosilo s krajšim 
postankom za regeneracijo. Nato pa s polnimi 
želodčki naprej, v klanec proti Rogli, sledila je  
vožnja po pešpoti do Črnega vrha, kjer je  bil 
k r a j š i  s k u p n i  p o s t a n e k  z n a š i m a  
spremljevalcema. Končno le še nekaj kilometrov 
proti Grmovškovemu domu in priprave na 
adrenalinski spust proti Slovenj Gradcu na Legen, 
kjer smo si privoščili malico in zasluženo pivo. Le 
še pogled na števec, ki je  pokazal 70 prevoženih 
kilom etrov te r čas 6 ur in 45 m inut. Minil je  še en 
lep dan v prijetnem druženju in brez nezgod. 
Izmučeni in zadovoljni smo si obljubili, da tradicija 
kolesarjenja po Pohorju ostane.
Naše poslanstvo, ki mu sledijo vse aktivnosti 
sekcije, je  razvijanje športne kulture, saj se 
zavedamo, da le-ta pripomore tudi k dobrim 
delovnim rezultatom, zato se ob tej priložnosti 
zahvaljujemo našim prijateljem  sodelavcem za 
pogostitve in prevoze koles te r d irektorju Akers 
Valjev Ravne Miranu Reberniku za donacijo 
Pohorje 2008.

Mladen Račnik

Pred zač e tk o m  k o le s a rje n ja , na B e llvue ju

Krst novega č lana  sekc ijePočitek na Č rnem  vrhu
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DRŽAVNO PRVENSTVO 
KOROŠKEM

NA RAVNAH NA

Olimpijski kros z 
gorskimi kolesi
Na zdaj že klasični progi nad ravenskim  
športnim  parkom so se gorske kolesarke in 
kolesarji 20. ju lija  spopadli za naslove 
državnih prvakov v olim pijskem  krosu. 
Prvenstvo je  na Ravne privabilo nekaj m anj 
kot 100 tekm ovalcev iz 23 slovenskih  
klubov.

Ob 9. uri so se na 7,2 km dolgo progo podali dečki in 
deklice, med ka te rim i sta bila tud i člana Kolesarskega 
kluba Ravne Luka Pušn ik  in Uroš Levar, ki sta se 
hrabro spoprije la  z razm očeno progo in dobro 
p rip rav lje n im i tekm ova lc i te r  dosegla odličen rezu lta t. 
Posebej Luka, ki je  na koncu zasedel 2. m esto.
Ob 10.30 se je  na, na nekaterih  delih dodobra blatno, 
progo, ki je  bila na tehnično zah tevnih spustih  polna 
korenin, zagnala na jm nožičnejša skup ina: m ladinci, 
m la jš i m ladinci in m ladinke, dve skupin i ve te ranov te r 
am a te rji.
Med n jim i seveda niso m an jka li naši na jobetavne jš i 
tekm ova lc i: v m ladinski ka tego riji Vid Tancer te r  v 
am atersk i ka tego riji T it Kukovec, Jure Kovač M yint, 
Matej Korat, Grega Cehner, Primož Gams in S ilvo 
Pšeničnik.
Med s ta re jš im i m ladinci se je  bil pravi boj med 14. s 
sve to vneg a  p rve n s tva , B lažem  Ž n id a rš iče m , in 
osm oljencem  z istega prvenstva, Vidom  T an ce rjem . 
K ljub ve lik i tehn ičn i napaki na kolesu (razpadla mu je  
pedalka) je  Vid po odpravi težave zbral to liko  vo lje  in 
energ ije , da se je  zavihte l do prvega naslova državnega 
prvaka v o lim p ijskem  krosu. Nadvse zaslužen naslov, 
povračilo za naporne tren inge  in odrekan ja . Enako 
ve lja  za T ita  Kukovca med am a te rji, ki pa je  do naslova 
(po 6 krog ih  oz. 27 ,6  km ) priko lesaril na zelo p rep rič ljiv  
in suveren način. Tudi drug i Korošci so pokazali veliko 
borbenost in željo pokazati se pred dom ačini v na jbo ljš i 
luči, in v ve lik i m eri jim  je  to  tud i uspelo. V ka tegoriji 
na js ta re jš ih  ko lesarjev je  zmaga odšla v Kam nik. Pri 
ve te ran ih  je  šlo to k ra t odlično G regorju  M ikliču, ki je  bil 
med t is tim i, ki so šli na šest krogov dolgo d irko  ob 
10.30, drugi na jh itre jš i.
V tre t j i skup in i s s ta rtom  ob 13. uri, to k ra t v ka tegoriji 
e lite  in m la jš ih  članov, nism o pogrešali nobenega od 
na jbo ljš ih  slovenskih krosistov. Na tekm ovan ja  se je  
vrn il ak tua ln i državni prvak, Miha Šolar, vendar žal brez 
uspeha. Lenart Noč je  m ora l zaradi bolečega padca 
odstop iti, zato pa je  M atej Lovše pokazal visoko 
p rip rav ljenos t in povedel že v drug i polovici prvega 
kroga osem krogov (36 ,8  km ) dolge d irke. Teden dni po 
zmagi na pokalni d irk i v  H rastn iku je  tud i na Koroškem 
nato do cilja  le še povečeval p rednost pred zasledovalci. 
Pred drugouvrščen im  Lukom  Mezgecem, ki je  postal 
novi prvak med m la jš im i člani, je  do cilja  ta prednost 
zrasla na skora j sedem m inu t! Za ve liko  presenečenje je  
poskrbel Robi K ordež, ki je  v e litn i ka te go riji zasedel 
od lično drugo m esto. Tudi Blaž P o dričn ik  je  pri m la jš ih  
članih pokazal ve liko borbenosti, a mu je  proga, ki je  
bila na posam eznih m estih že m očno obdelana, pobrala

preveč m oči, da bi zasedel v idne jše  m esto.
Med ženskam i s e je  vse zadnjega kroga bil tak tičen  boj 
med aktua lno svetovno p rvak in jo  do 23 let, Tanjo 
Žake lj, in našo predstavn ico na o lim p ijsk ih  igrah v 
Pekingu, Blažo K lem enčič. S ledn ji se je  po dokaj 
p rep rič ljivem  vodstvu p ripe til ne ljub i padec in j i  je  
preprečil osvo jiti naslov državne prvak in je . Tako sta 
naslov do 23 le t osvo jili Tanja Žake lj med članicam i in 
Nina Homovec v ka te go riji e lite .
Po m nenju tekm ova lcev, vod ij ekip  in predstavn ikov 
Kolesarske zveze te r  sodniške o rg an izac ije  je  
organ izacija  državnega prvenstva ustreza la vsem  
krite r ije m  tekm ovan j na na jv iš jem  n ivo ju . Pri tem  gre 
zahvala neum orn im  članom  Kolesarskega kluba 
Ravne, ki so se več mesecev p rip rav lja li na ta dogodek 
in s tem  doprinesli še en kam enček k prom ociji 
Koroške.

Danilo Golob

Robi K ordež v boju  za d ru go  m esto  v k a te g o r iji 
e lite
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Vid T an ce r ( le v o )  in T it  K ukovec (d e s n o ) -  
d ržav n a  p rva ka  (m e d  m lad inc i in v k a te g o r iji 
a m a te r ji)  v d ru žb i p red se d n ika  K o lesarskega  
klu ba R avne D an ila  G oloba

Luka Pušnik je  bil d ru g i m ed dečki.


